
 

 

 

Број/Broj: 02/2-50-1-23-33/09 

Сарајево/Sarajevo, 13. 10. 2009.  

 

 

 

ЗАПИСНИК 

са 33. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 13. 10. 2009. године 

 

 Сједницу Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ (у даљем тексту: Комисија) 

сазвала је предсједавајућа Комисије Алма Чоло. 

 Сједници Комисије су, у својству чланова, присуствовали: Алма Чоло, Адем 

Ибрахимпашић, Божо Љубић и Слободан Шараба, те Ненад Пандуревић, секретар,  и 

Добринка Савић, стручни сарадник у Комисији. Одсуство су оправдали Душанка Мајкић 

и Бранко Зрно.  

             Сједници су, у својству предлагача и извјестилаца, присуствовали: Душан 

Нешковић, помоћник министра за пољопривреду, исхрану, шумарство и рурални развој, 

Миленко Пандуревић, шеф Одсјека за царинску политику, и Миа Салихагић, стручни 

сарадник у Министарству спољне трговине и економских односа БиХ, Вера Летица, 

помоћник министра, и Лемана Вранић, виши стручни сарадник у Министарству 

финансија и трезора БиХ, Сеад Авдић, савјетник у Министарству иностраних послова 

БиХ, Саво Марјанац, директор Сектора привреде у Спољнотрговинској комори БиХ, 

Аида Крехо, стручни сарадник у Законодавноправном сектору ПСБиХ, Игор Петковић, 

савјетник замјеника предсједавајућег Дома народа Душанке Мајкић, и Медина Делалић, 

виши стручни сарадник у Сектору за односе с јавношћу ПСБиХ. 

 Сједница Комисије почела је у 13 часова. 



 

  Након што је констатовала да постоји кворум, предсједавајућа Комисије Алма 

Чоло предложила је сљедећи 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 

1. Усвајање Записника са 32. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ; 

2. Разматрање Предлога закона о слободним зонама у БиХ (друга комисијска фаза), 

предлагач: Савјет министара БиХ; 

3. Давање сагласности за ратификацију Декларације о јачању националних и 

регионалних капацитета за приправност и реакцију на епидемију и за спровођење 

Међународних здравствених прописа (2005);  

4. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Међународне организације рада о 

промотивном оквиру безбједности и здравља на раду, бр.187 из 2006. године, и 

Препоруке у вези са промотивним оквиром професионалне безбједности и здравља 

на раду, бр.197 из 2006.године; 

5. Давање сагласности за ратификацију Амандмана Међународне агенције за атомску 

енергију на Конвенцију о физичкој заштити нуклеарног материјала; 

6. Давање сагласности за ратификацију Кодекса Међународне агенције за атомску 

енергију о поступању у вези с питањем безбједности и заштите радиоактивних 

извора;  

7. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Међународне агенције за атомску 

енергију о нуклеарној безбједности, Беч, 17. јуна 1994. године; 

8. Давање сагласности за ратификацију Споразума о финансирању између Босне  и 

Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу прекограничног програма 

између Босне  и Херцеговине и Републике Србије на основу компоненте 

прекограничне сарадње у оквиру Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 

2008. годину; 

9. Давање сагласности за ратификацију Споразума о финансирању између Босне  и 

Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу прекограничног програма 

између Босне  и Херцеговине и Републике Хрватске на основу компоненте 

прекограничне сарадње у оквиру Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 

2008. годину; 



 

10. Давање сагласности за ратификацију Споразума о финансирању између Босне  и 

Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу прекограничног програма 

између Босне  и Херцеговине и Црне Горе на основу компоненте прекограничне 

сарадње у оквиру Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину; 

11. Давање сагласности за ратификацију Кредитног споразума -  Пројекат завршетка и 

опремања четири болнице - између Саудијског фонда за развој и Босне  и 

Херцеговине; 

12. Разматрање Извјештаја из области пољопривреде за Босну и Херцеговину за 2008. 

годину; 

13. Разматрање информација Министарства иностраних послова БиХ: 

-  Информације о конституисању Делегације Европског парламента за односе са    

Албанијом, Босном и Херцеговином, Србијом, Црном Гором и Косовом, 

-  Либерализација визног режима – активности у Европском парламенту, 

-  Либерализација визног режима – сједнице Комитета за спољне послове (АФЕТ) и 

Комитета за грађанске слободе, правду и унутрашње послове Европског парламента 

(ЛИБЕ), Брисел, 29. и 30. септембар 2009. године; 

14. Разматрање извјештаја о међународним активностима комисија и парламентарних 

делегација ПСБиХ: 

-  Извјештај са 18. годишњег засједања Парламентарне скупштине ОЕБС-а, Виљнус, 

од 29. јуна до 3. јула 2009. године; 

15. Текућа питања. 

Предложени дневни ред усвојен је једногласно. 

 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са 32. сједнице Комисије за спољну и трговинску   

политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа Парламентарне 

скупштине БиХ 

Записник  са 32. сједнице Комисије усвојен  је једногласно. 

 

Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о слободним зонама у БиХ (друга комисијска  

фаза), предлагач: Савјет министара БиХ 



 

На почетку је предсједавајућа Комисије, Алма Чоло, подсјетила присутне на 

досадашњу процедуру о овом закону у Парламентарној скупштини БиХ и истакла да је 

Савјет министара БиХ, као овлашћени предлагач, доставио 23. 07. 2009. године 

Парламентарној скупштини БиХ Предлог закона о слободним зонама у Босни и 

Херцеговини ради разматрања по основном законодавном поступку. Комисија је 

Предлог закона разматрала у првој комисијској фази на 31. сједници, одржаној 09. 09. 

2009. године, и једногласно подржала принципе. Дом народа је на 35. сједници, 15. 09. 

2009. године, усвојио Предлог закона у првом читању и том приликом усвојио два 

закључка. Први, да се продужи амандманска фаза до 48 сати прије одржавања сједнице 

Комисије на којој ће бити разматран, с обзиром да Представнички дом Парламентарне 

скупштине БиХ још није био завршио процедуру усвајања овог предлога закона. И други 

закључак, да се у даљој процедури Предлога закона о слободним зонама у Босни и 

Херцеговини обезбиједи мишљење Управног одбора Управе за индиректно 

опорезивање. Идентичан закључак усвојен је претходно и у Представничком дому. 

Представнички дом је, у међувремену, на 61. сједници, одржаној 30. 09. 2009. године, 

разматрао Предлог закона у другом читању иако мишљење Управног одбора Управе за 

индиректно опорезивање није достављено. На истој сједници Представнички дом је 

усвојио Предлог закона у другом читању са четири амандмана. 

Предсједавајућа је даље подсјетила да се Предлог закона разматра у другој 

комисијској фази, тј. ради достављања извјештаја Дому народа. Комисија се прво 

изјашњава о предложеним амандманима, а потом се гласа о Предлогу закона у цјелини. 

Након тога информисала је присутне да су у амандманској фази амандмане на Предлог 

закона благовремено уложили Алма Чоло (четири амандмана) и Божо Љубић (пет 

амандмана). За амандмане које је она уложила истакла је да се ради о идентичним 

амандманима који су већ претходно усвојени у Представничком дому, док је Божо 

Љубић уложио потпуно нове амандмане.  

Након уводног образложења, предсједавајућа је отворила расправу о уложеним 

амандманима и предложила да се прво разматрају њени амандмани јер су уложени прије 

амандмана Боже Љубића. Чланови Комисије су једногласно подржали предлог. 

Предсједавајућа је замолила представника надлежног министарства да изнесе став 

министарства у вези са свим њеним амандманима. 



 

Миленко Пандуревић, шеф Одсјека за царинску политику Министарства спољне 

трговине и економских односа БиХ, истакао је да се ради о амандманима који су 

прихваћени у Представничком дому и да се Министарство већ раније изјаснило о њима. 

Поновио је да су сва четири амандмана гђе Чоло прихватљива за Министарство. 

Након излагања представника Министарства спољне трговине и економских 

односа БиХ обављено је гласање о уложеним амандманима. Комисија је једногласно 

прихватила сљедеће амандмане Алме Чоло: 

Амандман I 

У члану 12. ријечи: „у року од 12 мјесеци“ замјењују се ријечима: „у року од 24 

мјесеца“.  

Амандман II  

У члану 15. у ставу (1) у тачки а) ријечи: „у року од 12 мјесеци“ замјењују се 

ријечима: „у року од 24 мјесеца“.  

Амандман III 

У члану 19. додаје се нови став (2) који гласи:  

„ (2) Ентитети и Брчко Дистрикт БиХ усагласиће своје прописе у року од три 

мјесеца од дана ступања на снагу овог закона.“  

Амандман IV 

У члану 20. ријечи: „шест мјесеци“ замјењују се ријечима: „три мјесеца“.  

 

 У наставку је отворена расправа о амандманима Боже Љубића.  

Божо Љубић је прочитао свој први амандман који гласи: 

Амандман I 

У Предлогу закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини, члан 3. 

(Подручја), мијења се и гласи:   

„Члан 3. 

(Подручја) 

Слободна зона оснива се на подручју мјеста која су отворена за међународни 

јавни саобраћај и на другим мјестима гдје постоје услови за рад слободне зоне. 

  



 

У образложењу амандмана навео је да не види разлог за везивање локације зоне 

уз поморску, ријечну или ваздушну луку. Рекао је да је цијела Босна и Херцеговина 

једно царинско подручје и да нема разлога за ограничавање лоцирања слободних зона 

гдје год за то постоје услови.  
 

Образлажући став Министарства о овом амандману, Миленко Пандуревић је прво 

захвалио господину Љубићу на намјери да побољша овај закон. Међутим, нагласио је у 

наставку да предложени амандман није прихватљив за надлежно министарство. Додао је 

да се у члану 3. Предлога закона ради о терминологији која се иначе користи у овој 

области, те да мисли да се ништа не би побољшало овим амандманом.  

Миа Салихагић, стручни сарадник у Министарству спољне трговине и 

економских односа БиХ, нагласила је да бисмо, ако би било прихваћено оно што се 

предлаже овим амандманом, везивали оснивање слободне зоне само за мјеста која су 

отворена за међународни јавни саобраћај, док се према формулацији Министарства у 

Предлогу закона каже да се слободна зона може оснивати и на другим мјестима, дакле 

на мјестима која нису отворена за међународни јавни саобраћај, ако испуњавају услове 

за оснивање слободне зоне. Додала је да сматра да је формулација члана 3. у Предлогу 

закона шира од предлога у Амандману I г. Љубића. 

Након расправе у којој су учествовали: Божо Љубић, Алма Чоло, Адем 

Ибрахимпашић, те Миленко Пандуревић и Миа Салихагић, обављено је гласање. 

Комисија, са једним гласом „за“, једним гласом „против“ и два гласа „уздржан“, није 

прихватила Амандман I Боже Љубића. 

Божо Љубић је образложио свој сљедећи амандман: 

Амандман II 

У члану 8. (Покретање поступка), у ставу (1) ријечи: „ако је то економски 

оправдано и“ бришу се.  

 

У ставу (2) иза ријечи: „Управног одбора“ брише се запета и додају ријечи: 

„Управе за индиректно опорезивање“, док се ријечи: „формираног по Закону о систему 

индиректног опорезивања у Босни и Херцеговини ('Службени гласник БиХ', бр. 44/03 и 

52/04)“ бришу.  

 



 

Став (3) се брише, досадашњи став (4) постаје став (3).  

 

У образложењу амандмана истакао је да се у ставу (1) предлаже брисање ријечи: 

„ако је то економски оправдано и“, с обзиром да оправданост, како је нагласио, мора 

бити и економска и еколошка итд. У ставу (2) предложио је додавање ријечи: „Управе за 

индиректно опорезивање“, с обзиром да је Законом о индиректном опорезивању 

обрађено и регулисано формирање Управног одбора Управе за индиректно опорезивање. 

 

У вези с предлогом да се брише став (3), истакао је да је, економски, једнако 

оправдано ако се роба извози из слободне зоне или се робом произведеном у слободној 

зони супституира увоз. Ако би остао став (3), сужава се број потенцијалних корисника 

зона, а свако, и најмање фискално помјерање, доводи до мијењања извозних услова, што 

отвара дуготрајне судске процесе по питању штете ради промјене извозних услова. 

 

Миа Салихагић истакла је да је Министарство спољне трговине и економских 

односа БиХ против овог амандмана. У наставку је изнијела образложење у којем је 

нагласила да је економска оправданост основни услов за оснивање слободних зона. 

Рекла је да је дефиниција економске оправданости дата у члану 8. став (3) наведеног 

закона те истакла да је то основни услов који морају испуњавати корисници. Такође, 

навела је да је потребно приложити елаборат, на основу којег се може процијенити да ли 

постоји оправданост или не. Појаснила је да је економска оправданост као институт на 

исти начин дефинисана и Законом о царинској политици и додала да се Министарство 

мора водити Законом о царинској политици те да је и Предлог закона о слободним 

зонама у потпуности заснован на Закону о царинској полицити. У прелазним и завршним 

одредбама самог закона о царинској политици наведено је да тај закон има већу правну 

снагу у односу на остале законе који се тичу царинске политике. Дакле, с обзиром да се 

Законом о слободним зонама усклађује оно што је наведено у Закону о царинској 

политици, наведени амандман је неприхватљив.  

Након расправе у којој су учествовали: Божо Љубић, Алма Чоло, Адем 

Ибрахимпашић, те Миленко Пандуревић и Миа Салихагић обављено је гласање. 

Комисија, са једним гласом „за“, два гласа „против“ и једним гласом „уздржан“, није 

прихватила Амандман II Боже Љубића. 



 

У наставку је Божо Љубић образложио Амандман III који гласи: 

Амандман III 

У члану 10. (Ограђивање зоне), у ставу (3) ријечи: „и са морске, односно ријечне 

стране“ бришу се. 

 

У образложењу је истакао да он лично, као и код Амандмана I, не види разлоге за 

везивање локације зоне уз поморску, ријечну или ваздушну луку. Цијела Босна и 

Херцеговина је једно царинско подручје и сматра да није неопходно ограничавати 

лоцирање слободних зона на мјестима гдје постоје оправдани услови за лоцирање.  

 

Миа Салихагић рекла је да се Министарство спољне трговине и економских 

односа противи овом амандману. У образложењу је истакла да треба имати у виду члан 

10. у којем је од 1. до става 6. набројано како се слободна зона ограђује и означава. 

Слободна зона мора бити ограђена, означена и уређена тако да се промет робе возила и 

лица у зони може одвијати само на одређеним улазима и излазима. Даље се осврнула на 

став (3) и измјену која се предлаже амандманом те истакла да за тим нема потребе јер је 

већ у Предлогу закона дефинисано да се ограђивање и означавање односи и на слободне 

зоне основане у морским и ријечним лукама. 

 Након дискусије у којој су учествовали сви чланови Комисије и представници 

Министарства, предсједавајућа Алма Чоло предложила је да се Амандман III Боже 

Љубића модификује у складу са предлозима изнесеним у расправи. Предложила је да се 

амандман модификује и да гласи:  

Амандман III 

У члану 10. у ставу (3) након ријечи: „Слободна зона“ додају се ријечи: „лоцирана 

у поморској или ријечној луци“, а остатак реченице остаје непромијењен. 

Божо Љубић сагласио се са предлогом, након чега је обављено гласање. Комисија 

је једногласно прихватила модификовани Амандман III Боже Љубића. 

Божо Љубић образложио је свој сљедећи амандман. 

 



 

Амандман IV 

У члану 11. (Промјена граница) ријечи: „одговарајуће се примјењује“ мијењају се 

и гласе: „примјењују се одговарајуће“, док се ријечи: „о оснивању слободне зоне“ 

бришу. 

 

У образложењу је истакао да у Предлогу закона о слободним зонама у Босни и 

Херцеговини ред ријечи у члану 11. не одговара духу језика. С тим у вези предложио је  

брисање ријечи: „о оснивању слободне зоне“, с обзиром да је јасно о којем закону се 

ради, чим је наведен великим почетним словом. 

 

Миа Салихагић рекла је да се Министарство спољне трговине и економских 

односа БиХ противи и овом амандманз. У образложењу је истакла да су при изради 

Предлога закона прибављена сва релевантна мишљења у складу са чланом 31. 

Пословника о раду Савјета министара, а једно од мишљења било је и мишљење 

Канцеларије за законодавство, која је надлежна за давање правног мишљења о 

материјалима који се упућују Савјету министара у погледу њиховог методолошког 

јединства у припреми и у погледу усаглашености са Уставом и законима БиХ. 

 

Након дискусије у којој су учествовали сви чланови Комисије и представници 

Министарства, предсједавајућа Алма Чоло предложила је да се Амандман IV Боже 

Љубића модификује у складу са предлозима изнесеним у расправи тако да гласи: 
 

Амандман IV 

У члану 11. ријечи: “одговарајуће се примјењују” замјењују се ријечима: 

“примјењују се одговарајуће”. 

 

Божо Љубић сагласио се са предлогом, након чега је обављено гласање. Комисија 

је једногласно прихватила модификовани Амандман IV Боже Љубића. 

У наставку је Божо Љубић дао образложење Амандмана V, који гласи: 

Амандман V 

У члану 15. (Престанак рада), у ставу (1) тачка б) брише се. 

 

Став (4) брише се.  



 

 

У образложењу је истакао да су разлози за брисање тачке б) исти као они који су 

наведени за Амандман II. Економски је једнако оправдано ако се роба извози из 

слободне зоне или ако роба произведена у слободној зони супституира увоз. Ако би 

остала тачка б), сужава се број потенцијалних корисника зона, а свако, и најмање 

фискално помјерање, доводи до мијењања извозних услова, што отвара дуготрајне 

судске процесе по питању штете ради промјене извозних услова. У образложењу за 

брисање става (4) истакао је да се ставом (3) регулише доношење рјешења чији је 

саставни дио и датум престанка пословања зоне, те нема разлога да остане тај став. 

 

Представници Министарства спољне трговине и економских односа БиХ истакли 

су да не прихватају ни овај амандман и додали да су аргументе за то већ навели 

приликом расправе о Амандману II, Боже Љубића. Након тога обављено је гласање.  

Комисија је, са једним гласом „за“, два гласа „против“ и једним гласом „уздржан“, 

одбила Амандман V Боже Љубића. 

 

Након спроведене расправе и изјашњавања о свим амандманима Комисија је 

једногласно прихватила Предлог закона о слободним зонама у Босни и Херцеговини са 

усвојеним амандманима, те предложила Дому народа Парламентарне скупштине БиХ 

његово усвајање.  

 За извјестиоца на сједници Дома Комисија је одредила Алму Чоло, 

предсједавајућу Комисије. 

Ад. - 3. Давање сагласности за ратификацију Декларације о јачању националних и 

регионалних капацитета за приправност и реакцију на епидемију и за 

спровођење Међународних здравствених прописа (2005);  

Ад. - 4. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Међународне 

            организације рада о промотивном оквиру безбједности и здравља на раду,  

            бр. 187 из 2006. године, и Препоруке у вези са промотивним оквиром  

професионалне безбједности и здравља на раду, бр. 197 из 2006. године 

Ад. - 5. Давање сагласности за ратификацију Амандмана Међународне агенције за 

атомску енергију на Конвенцију о физичкој заштити нуклеарног материјала  

Ад. - 6. Давање сагласности за ратификацију Кодекса Међународне агенције за 

            атомску енергију о поступању по питању безбједности и заштите  

             радиоактивних извора  



 

Ад. - 7. Давање сагласности за ратификацију Конвенције Међународне агенције за 

атомску енергију о нуклеарној безбједности, Беч, 17. јуна 1994. године 

 

Предсједавајућа је предложила да се обједини расправа о овим споразумима с 

обзиром да су сви у надлежности Министарства цивилних послова. Констатовала је да 

представник надлежног министарства није присутан. Међутим, информисала је чланове 

Комисије да је надлежна комисија Представничког дома већ разматрала све ове 

споразуме и предложила Представничком дому давање сагласности. Предложила је да се 

Комисија изјасно о споразумима а да се приликом слања позива за наредну сједницу, ако 

на дневном реду буде и разматрање споразума, упути и упозорење представницима 

ресорних министарстава да обавезно присуствују сједници. 

Слободан Шараба је изразио негодовање због одсуства представника надлежног 

министарства и истакао да он неће подржати ове споразуме, односно да ће приликом 

гласања бити уздржан. 

Након тога чланови Комисије су већином гласова одлучили да предложе Дому 

народа Параментарне скупштине БиХ давање сагласности за ратификацију: 

 Декларације о јачању националних и регионалних капацитета за приправност и 

реакцију на епидемију и за спровођење Међународних здравствених прописа 

(2005);  

 Конвенције Међународне организације рада о промотивном оквиру безбједности и 

здравља на раду, бр. 187 из 2006. године, и Препоруке у вези са промотивним 

оквиром професионалне безбједности и здравља на раду, бр.197 из 2006. године; 

 Амандмана Међународне агенције за атомску енергију на Конвенцију о физичкој 

заштити нуклеарног материјала;  

 Кодекса Међународне агенције за атомску енергију о поступању по питању 

безбједности и заштите радиоактивних извора; 

 Конвенције Међународне агенције за атомску енергију о нуклеарној безбједности, 

Беч, 17. јуна 1994. године. 

Ад. - 8. Давање сагласности за ратификацију Споразума о финансирању између 

             Босне  и Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу 

             прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и Републике Србије  



 

             на основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру Инструмента 

             претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину; 

Ад. - 9. Давање сагласности за ратификовање Споразума о финансирању између  

             Босне  и Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу  

             прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и Републике  

             Хрватске на основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру  

             Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину; 

Ад. - 10. Давање сагласности за ратификацију Споразума о финансирању између  

              Босне  и Херцеговине и Комисије Европских заједница у погледу  

              прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и Црне Горе на  

              основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру Инструмента  

              претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину 

 

Предсједавајућа је предложила да се сва три споразума разматрају заједно с 

обзиром да су сви у надлежности Министарства финансија и трезора и да се односе на 

финансирање у оквиру ИПА средстава. Предлог је једногласно прихваћен. 

Образложење је дала је Вера Летица, помоћник министра у Министарству 

финансија и трезора БиХ. Истакла је да се сва три споразума тичу билатералне 

прекограничне сарадње у оквиру компоненте два ИПА-е. Финансијски споразуми су већ 

потписани и самим тим ступили на снагу а и јавни позиви су објављени. Два јавна 

позива су већ затворена, онај са Црном Гором и Србијом, а 16. октобра биће затворен и 

онај са Републиком Хрватском. То значи да су пројектни предлози углавном 

прикупљени. Слиједи њихова еваулација, одабир те спровођење и финансирање 

пројеката. У сваком појединачном споразуму наведена је финансијска алокација по 

земљама партнерима и укупна вриједност за 2008. годину.   

Након тога чланови Комисије једногласно су одлучили да предложе Дому народа 

Параментарне скупштине БиХ давање сагласности за ратификацију: 

 Споразума о финансирању између Босне  и Херцеговине и Комисије Европских 

заједница у погледу прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и 

Републике Србије на основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру 

Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину; 



 

 Споразума о финансирању између Босне  и Херцеговине и Комисије Европских 

заједница у погледу прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и 

Републике Хрватске на основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру 

Инструмента претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину; 

 Споразума о финансирању између Босне  и Херцеговине и Комисије Европских 

заједница у погледу прекограничног програма између Босне  и Херцеговине и Црне 

Горе на основу компоненте прекограничне сарадње у оквиру Инструмента 

претприступне помоћи (ИПА) за 2008. годину. 

Ад. - 11. Давање сагласности за ратификацију Кредитног споразума -  Пројекат     

завршетка и опремања четири болнице - између Саудијског фонда за развој и 

Босне  и Херцеговине 

 Образложење је дала Лемана Вранић, виши стручни сарадник у Министарству 

финансија и трезора БиХ. Истакла је да је ово врло повољан кредит који износи 25 

милиона долара, уз 2% годишње камате, са грејс периодом од пет година у оквиру 25 

година отплате. Споразум се односи на адаптацију и дијелом на изградњу и куповину 

опреме за четири болнице – Клинички центар Сарајево, ''Сафет Мујић'' Мостар, 

Клиничка болница Мостар и Општа болница Коњиц. Циљ свих ових пројеката је 

унапређење пружања медицинских услуга великом броју становника. Закључила је да се 

ради о врло повољном кредиту те додала да је Саудијски фонд спреман и за 

финансирање нових пројеката. 

Након уводног излагања представника надлежног министарства, Комисија је 

једногласно одлучила да предложи Дому народа Параментарне скупштине БиХ давање 

сагласности за ратификацију: 

 Кредитног споразума  - Пројекат завршетка и опремања четири болнице - између 

Саудијског фонда за развој и Босне  и Херцеговине. 

Ад. - 12. Разматрање Извјештаја из области пољопривреде за Босну и Херцеговину 

за 2008. годину 

Уводно образложење о Извјештају поднио је Душан Нешковић, помоћник 

министра у Министарству спољне трговине и економских односа БиХ. На почетку је 

истакао да се извјештај припрема у складу са одредбама Закона о пољопривреди, 



 

исхрани и руралном развоју БиХ. Чланом 23. тог закона предвиђено је да Министарство 

спољне трговине и економских односа БиХ сваке године редовно припрема и доставља 

извјештај о стању у сектору пољопривреде у БиХ. Извјештај се ради у складу са 

праксама у ЕУ и треба да омогући да се у највишем законодавном органу, дакле у 

Парламентарној скупштини, разговара о пољопривреди, гдје се могу добити одређене 

смјернице и упуте за побољшање стања у сектору пољопривреде.  

 У наставку је подсјетио да ово није први извјештај који је Министарство 

припремило. Први извјештај је састављен 2006. године и односи се на прикупљене 

податке из 2005. и претходних година. Тај извјештај је припремљен у сарадњи са 

Европском комисијом. Након тога је самостално урађен извјештај за 2007. годину. 

Министарство је сада способно да припрема годишње извјештаје тачно по принципима 

како се то ради у ЕУ, гдје свих 27 чланица имају обавезу да редовно подносе годишње 

извјештаје о стању у сектору пољопривреде. Претходна два извјештаја усвојена су у 

Савјету министара, а Законом о пољопривреди и руралном развоју од прошле године 

предвиђена је обавеза да се на основу члана 23. годишњи извјештај саставља тако да се 

припреми, прикупи, уреди и достави Савјету министара, које га просљеђује 

Парламентарној скупштини на разматрање и усвајање. 

У даљем излагању нагласио је да Извјештај садржи званичне податке који 

осликавају стање у сектору пољопривреде у БиХ. Подаци су преузети од званичних 

институција као што су Агенција за статистику БиХ, ентитетски заводи за статистику, а 

такође су коришћени и званични подаци комора, а нарочито Спољнотрговинске коморе 

БиХ. 

 На крају је истакао да овај извјештај показује полазно стање и његов циљ није да 

покаже лијепу страну, него стварно стање у области пољопривреде и прехрамбене 

индустрије у БиХ.  

 Прије завршетка расправе о Извјештају, предсједавајућа Комисије је извијестила 

присутне да је Представнички дом ПСБиХ приликом усвајања овог извјештаја усвојио и 

један закључак, те је предложила да и Комисија усвоји исти закључак и предложи да га 

усвоји и Дом народа. 

Након расправе, Комисија је једногласно прихватила Извјештај из области 

пољопривреде за Босну и Херцеговину за 2008. годину и предложила Дому народа 

Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање, у складу са чланом 23. Закона о 

пољопривреди, исхрани и руралном развоју БиХ. 



 

 

Комисија је, такође једногласно, усвојила и сљедећи закључак и предлаже Дому 

народа Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање: 

 

„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 60 дана донесе мјере за 

побољшање стања у пољопривреди, а посебно мјере које ће повећати покривеност 

увоза – извозом пољопривредних производа.“ 

 

  За извјестиоца на сједници Дома народа именована је Алма Чоло, 

предсједавајућа Комисије. 

Ад. - 13.  Разматрање информација Министарства иностраних послова БиХ: 

-  Информације о конституисању делегације Европског парламента за    

односе са Албанијом, Босном и Херцеговином, Србијом, Црном Гором и 

Косовом; 

-  Либерализација визног режима – активности у Европском парламенту; 

-  Либерализација визног режима – сједнице Комитета за спољне послове 

(АФЕТ) и Комитета за грађанске слободе, правду и унутрашње послове 

Европског парламента (ЛИБЕ), Брисел, 29. и 30. септембар 2009. 

 Сеад Авдић, савјетник у Министарству иностраних послова БиХ, кратко се 

осврнуо на информације о либерализацији визног режима. Према његовим ријечима, бит 

ових информација је што су оптимистичне у погледу корекције у динамици стављања 

БиХ на ''бијелу шенген листу''. Додао је да је веома важно што су два комитета 

Европског парламента, Комитет за грађанске слободе и Комитет за спољне послове, 

дали позитивно мишљење о предлогу резолуције који ће са мишљењима и Европске 

комисије, крајем новембра или почетком децембра ове године, бити разматран на 

засједању Европског парламента. Стога се можемо надати да ће доћи до либерализације 

визног режима и стављања на ''бијелу шенген листу'' већ од 01. јануара 2010. године. 

Цитирао је став из мишљења парламентарних комитета “да ће се изузимање од визног 

режима примјењивати без одгађања одмах након што Европска комисија процијени да је 

свака од ове двије земље задовољила постављене услове из Мапе пута за либерализацију 

визног режима, те обавјештење о тој процјени буде објављено у службеном гласилу. 

Комисија ће евалуацију обављати на мјесечној основи и извјештавати Европски 

парламент и Савјет ЕУ као и земље на које се односи”.  



 

 Након излагања г. Авдића, чланови Комисије примили су к знању информације 

Министарства иностраних послова БиХ. 

Ад. - 14. Разматрање извјештаја о међународним активностима комисија и 

парламентарних  делегација ПСБиХ: 

- Извјештај са 18. годишњег засједања Парламентарне скупштине ОЕБС-а, 

Виљнус, од 29. јуна до 3. јула 2009. 

  Чланови Комисије једногласно су усвојили Извјештај са 18. годишњег засједања 

Парламентарне скупштине ОЕБС-а, Виљнус, од 29. јуна до 3. јула 2009. 

Ад. - 15. Текућа питања 

 У оквиру ове тачке, предсједавајућа Алма Чоло навела је да се у организацији 

Европског парламента и Хрватског сабора, у Загребу,  26. и 27. октобра ове године, 

одржава парламентарни семинар о теми: “Слободна трговина и регионално унутрашње 

тржиште“. Колегијум Дома народа Парламентарне скупштине БиХ, на сједници 

одржаној 01. 10. 2009. године, донио је закључак да Комисија за спољну и трговинску 

политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа ПСБиХ именује једног свог 

члана да узме учешће на овом семинару. С обзиром да је рок за пријаву учешћа био 

петак, 09. 10. 2009. године, предсједавајућа је извијестила чланове Комисије да је 

предложила да у име Комисије семинару присуствује Адем Ибрахимпашић. Додала је да 

је Колегијум Представничког дома задужио Заједничку комисију за економске реформе 

и развој да именује два члана, међутим, Комисија је именовала само Иву Миру Јовића. 

 Чланови Комисије су примили к знању ову информацију. 

 

          Сједница Комисије завршена је у 14.30  часова. 

 

                   Секретар Комисије                                                   Предсједавајућа Комисије 

          за спољну и трговинску политику,                         за спољну и трговинску политику, 

          царине, саобраћај и комуникације                         царине, саобраћај и комуникације 

                   Ненад Пандуревић                                                            Алма Чоло 


